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A hét idézete:  

„Az EU állampolgárainak és a magyar válaszadóknak egyaránt majdnem a 

háromnegyede (74 százalék) úgy gondolja, hogy hazájának előnyére vált az 

uniós tagság, derül ki az Európai Parlament (EP) 2025. téli Eurobarométer 

közvéleménykutatásából. Hazánkban az uniós tagság legnagyobb előnyének 

(42 százalék) a magyar embereknek nyújtott új munkalehetőségeket tartják. ” 
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1. Hulladékgazdálkodás 
  

 

  1.1 A Mohu hiányának jó részét a lakossági hulladékszállítás 

okozta 

Egyes elemzők szerint tavaly akár több tíz milliárd forintos veszteséget is elszenvedhetett az országos 

hulladékgazdálkodást 2023-ban átvevő Mohu. Anyavállalatuk, a Mol 2024-es gyorsjelentése szerint 

a „körforgásos gazdasági”, vagyis hulladékos tevékenység mínusz 33 milliárdos üzleti eredményt ért 

el. Az ág jelentős hányadát kitevő Mohu vesztesége akár ezt is meghaladhatta. A hiány elsődleges 

forrása a lakossági szilárdhulladék-elszállítás lehet. A társaság korábbi közlése szerint ezt úgy kell 

kigazdálkodniuk, hogy forrásként nem vonhatja be a „gyártói felelősségi” körbe tartozó termékek – 

mint például a csomagolások, az elektronikai hulladékok vagy a gumiabroncsok – begyűjtésére-

előkezelésére kapott úgynevezett EPR-díjbevételt. Ugyanez áll a hasonló elszámolású, DRS-nek 

nevezett palackvisszaváltásra is. A hiány befoltozására bevételük származik a lakossági hulladék 

hasznosításából, de jelentős támasz lehet a Mol által nyújtott anyavállalati hitel is. Korábban a 

Mohunál arra is utaltak, hogy a veszteségek ellenére előbb-utóbb nyilván nyereségbe kell fordulniuk. 

Elemzők szerint a közeljövőben akár a kamatok, adózás és értékcsökkenési leírás előtti (EBITDA-) 

eredmény is pozitívba fordulhat. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Népszava, 2025. március 27.  

1.2 Mohu: egyes anyagokat még nagyon kevesen gyűjtenek 

szelektíven 

 

https://nepszava.hu/3273432_mohu-veszteseg-tobb-tiz-milliard-2024-gyorsjelentes
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Egyre többen gyűjtik szelektíven a hulladékot Magyarországon, de van olyan szeméttípus, amelynek 

még mindig alacsony az újrahasznosítási aránya – ez derült ki a Mol MOHU felméréséből. A 

textilhulladékokat például még csak 30 százalékban gyűjtik szelektíven a magyarok, míg a 

műanyagnál ez már több mint 60 százalék. Már sokkal nyitottabb a lakosság, egyre többen gondolják 

úgy, hogy fontos minél jobban szétválogatni a hulladékot, kinyerni belőle az értéket és minél nagyobb 

arányban újrahasznosítani – mondta az InfoRádióban Ozoli Gábor, a MOHU szóvivője. A cég a 

következő években több százmilliárd forint értékben fog befektetni a hazai hulladékgazdálkodás 

fejlesztése érdekében. Nagyon jó eredményként értékelte, hogy tavaly július óta felpörgött az 

italcsomagolások visszaváltása, és a darabszám átlépte már az 1,4 milliárdot, vagy hogy megduplázta 

a MOHU a szelektív hulladék begyűjtését azokon az 5000 főnél nagyobb településeken, ahol eddig 

ezt még csak havonta egyszer csinálták. Hozzátette: a textilgyűjtéssel kapcsolatban is sokkal 

pozitívabban nyilatkoznak most már a magyarok, mint korábban, a cég felmérése szerint egyre 

hajlandóbbak az emberek ezt is szelektíven gyűjteni. A MOHU egyébként tavaly megduplázta az 

országban található textilgyűjtő konténerek számát, 1500 helyett már 3000 ilyen használható, a cél 

pedig az, hogy ezt 2027-ig megnégyszerezzék. Tovább a teljes cikkre 

 

Fotó: Mohu 

Forrás: Infostart, 2025. március 25.    

  1.3 Újabb budapesti kerületekben lesz lomtalanítás, íme a 

dátumok és a körzetek 

A lomtalanítás ebben a pillanatban is tart a XXII. kerületben (március 25-én kezdődött), és egészen 

jövő péntekig, április 4-ig eltart. A fennakadások elkerülése végett 9 körzetet határozott meg a Mohu. 

A sorban a következő helyszín a VIII. kerület lesz, jövő vasárnaptól kezdve a következő péntekig 

(április 6–11.) között lesz lehetőség megszabadulni a lomoktól, szintén körzetekre osztva. És még 

szintén áprilisban Kispesten, a XIX. kerületben is lesz lomtalanítás. Tovább a teljes cikkre 

 

https://infostart.hu/belfold/2025/03/25/mohu-bizonyos-anyagokat-meg-nagyon-kevesen-gyujtenek-szelektiven
https://24.hu/elet-stilus/2025/03/26/lomtalanitas-budapest-ujabb-idopontok-keruletek/
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Forrás: 24.hu, 2025. március 26.    

  1.4 FKF-takarítás a Népligetnél   

Tisztább megállók, fokozott rendőri és rendészeti jelenlét, segítségnyújtás a rászorulóknak:  a Népliget 

volt a fővárosi cégek összehangolt köztisztasági és közrendvédelmi együttműködésének helyszíne. A 

Köztisztasági Divízió a mindennapi alapfeladatok ellátásán túl, teljesen megtisztította az M3-as 

metróvonallal is érintett forgalmas közlekedési csomópontot és környezetét, amihez a programban 

már megszokott módon segítséget kapott a FŐKERT és a BKV Zrt. munkatársaitól. Tovább a teljes 

cikkre 

 

Fotó: Facebook/FKF 

Forrás: Facebook/FKF, 2025. március 27.    

  1.5 A Mohu tovább bővíti a hulladékudvarhálózatot  

A MOHU tovább bővíti a hulladékudvarhálózatot: Komáromban, Fóton, Veresegyházon, Tatán és 

Karcagon épít újabb modern udvarokat, amelyek megkönnyítik és hatékonyabbá teszik a lakossági 

hulladék leadását, illetve kezelését. A MOHU hulladékudvarai ingyenesen használhatóak, a 

hulladékok széles körét lehet leadni, amelyeket szelektálva, külön konténerekben gyűjtenek. A 

modern, a hulladékok útját követő hulladékudvar rendszer kialakítása nagyban segíti azt, hogy a hazai 

hulladékot egyre nagyobb arányban újrahasznosítsuk. A MOHU összesen 83 modern hulladékudvart 

épít. Az első új hulladékudvart Esztergomban nyitotta meg a vállalat 2024-ben, ez az egység akár 40 

különböző hulladéktípust képes fogadni, és hétszer hatékonyabban működik, mint a régi rendszer 

egyes udvarai. Az új hulladékudvarok a korábbiakhoz képest megnövekedett nyitvatartással várják az 

ügyfeleket. Az új rendszerben a lakosság bármely hulladékudvart igénybe veheti ingyenesen, 

érvényes lakcímkártya felmutatásával. A hulladékparkok pontos listája és nyitvatartása a MOHU 

térképes keresőjén érhető el. A leadható hulladékok udvaronként eltérhetnek, ezért érdemes az adott 

telephely üzemeltetőjének oldalán tájékozódni. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Mohu, 2025. március 24.    

https://www.facebook.com/fkfbp
https://www.facebook.com/fkfbp
https://mohu.hu/hu/ujabb-hulladekudvarokat-epit-a-mohu-igy-lesz-egyszerubb-a-szelektiv-hulladek-leadasa
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2. Megváltozott 

munkaképességűek   

    

  2.1 Erfo-Kézmű-Főkefe együttműködés a Magyar 

Élelmiszerbankkal 

A Magyar Élelmiszerbank Egyesület biztosította lehetőséggel élve az elmúlt évben, 3 céges szinten 

több mint 65 tonna árut osztott ki rászoruló kollégái között a Kézmű csoport, több mint 109 millió 

forint értékben. Mindez nemcsak értékben jelentős növekmény a 2023-as adatokhoz képest, de 

mennyiségben is több, mint 25%-kal több élelmiszert sikerült átvenniük és kiosztaniuk. „Jelenleg 3 

városban, 7 áruházból tudunk napi szinten élelmiszert menteni, valamint rendszeresen pályázunk 

tartós élelmiszerre az Egyesület központi raktárából.  Köszönet illeti az adományozókat, a Magyar 

Élelmiszerbank Egyesületet és minden kollégát, aki részt vesz ebben a nemes feladatban, elsősorban 

az élelmiszerosztókat, és a logisztika munkatársait” – írták. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Facebook/Kézmű, 2025. március 25. 

  

https://www.facebook.com/kezmu
https://www.facebook.com/kezmu
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3. Főváros 
 

 

3.1 Ülésezett szerdán a Fővárosi Közgyűlés  

A Fővárosi Közgyűlés többsége támogatta, hogy olvasszák be a Budapest Közművekbe a jelenleg 

önállóan, hat fővel működő Budapesti Klímaügynökséget. A főpolgármester kiállt az önálló 

ügynökség mellett, de Vitézy Dávid szerint azt „kifizetőhelynek” használták. Karácsony Gergely előre 

jelezte, hogy ha a döntés átmegy, akkor főpolgármesterként először élni fog a vétójogával. Május 15. 

és és szeptember 30. között tovább marad bekapcsolva a budapesti díszkivilágítás is.( A világjárvány 

óta ezeket lekapcsolják 23 órakor, de Vitézy Dávid és Szilágyi Anna javaslatának elfogadásával 

nyáron újra tovább világítják majd ki a belvárosi épületeket.) Átment a tiszás Porcher Áron indítványa 

is, amivel létrehozhatják majd a közterületi koordinációs fórumot, hogy legyen egyeztetési fóruma a 

fővárosi és országos rendészetnek, illetve a kerületi köztereseknek, akiket a civilek is segíthetnek 

majd. Emellett a fideszes tiltakozás ellenére Bódis Kriszta kuratóriumi tag lesz a Fővárosi Szociális 

Közalapítványban. Tovább a teljes cikkre 

 Forrás: 444.hu/Telex, 2025. március 26.     

3.2 Átutalta a főváros az első részletet Rákosrendezőért 

A Budapesti Közművek átutalta a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő számlájára Rákosrendező 

vételárának első részletét, 12.734.387.060 forintot – írta Facebook-oldalán Karácsony Gergely. A 

terület teljes vételára 50,9 milliárd forint. A főpolgármester januárban arról beszélt, hogy a szerződés 

https://444.hu/2025/03/26/a-fideszes-tiltakozas-ellenere-bodis-kriszta-kuratoriumi-tag-lesz-a-fovarosi-szocialis-kozalapitvanyban?utm_source=rss_feed&utm_medium=rss&utm_campaign=rss_syndication
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szerint ezt több részletben, 2039-ig kell kifizetni. A főpolgármester beszámolója szerint több jelzést 

kapott arról, hogy az állam még az elmúlt hetekben is szemétlerakónak használta a budapestiek új 

tulajdonát. Szerinte ezért is sürgető, hogy megkezdődjön a terület rendbetétele, ami azonban csak a 

birtokba kerülés után lehetséges. Az adásvételi szerződés szerint hatvan napon belül meg kell 

állapodni a MÁV-val a használati megosztásról. Ezt követően, egy újabb hónapon belül kerülhet a 

főváros birtokába terület – írta bejegyzésében Karácsony Gergely, hozzátéve: még legalább két hónap, 

mire elkezdhetik a kommunális hulladék elszállítását. A terület vételára 50,9 milliárd forint. 

Karácsony Gergely januárban arról beszélt, hogy a szerződés szerint ezt több részletben, 2039-ig kell 

kifizetni. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Szabad Európa, 2024. március 25.     

3.3 Walter Katalin a BKK-ról: szinte folyamatosan hitelből 

működünk 

A probléma, amelyre a BKK-rendészet megoldásként szolgálna, létezik, de nem szabad annyira 

túldimenzionálni, hogy ezzel elrettentsünk embereket attól, hogy velünk utazzanak – erről is beszélt 

Walter Katalin, a Budapesti Közlekedési Központ (BKK) vezérigazgatója. Okozott-e mínuszt a Lázár 

Jánossal kötött megállapodás? Miért lenne fontos a BKV modernizálása? Van-e járművezető-hiány és 

kell-e járatritkításokra számítani? Interjú a Magyar Hangon. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Hang.hu, 2025. március 22.  

3.4 Karácsony Gergely szerint biztató a helyzet a budapesti 

utakon 

Kevesebb mint a felére esett 

vissza a gyorshajtások száma a 

főváros sebességméréseinek 

köszönhetően – közölte a 

főpolgármester a Facebook-

oldalán. Karácsony Gergely 

emlékeztetett arra, hogy tavaly 

jelentősen, több mint 25 

százalékkal csökkent a súlyos és 

a halálos kimenetelű 

közlekedési balesetek száma 

Budapesten. Hozzátette: a 

Budapesti Rendőr-

főkapitányság éves 

beszámolójából az is kiderült, 

hogy a halálos közlekedési 

balesetek egyharmadát az autók sebességhatár-túllépése okozza. Tavaly októberben léptek 

működésbe a főváros által felszerelt sebességmérő kamerák, amelyek 47 forgalmi sávban ellenőrzik a 

biztonságos közlekedést. Novemberben még 53 ezer gyorshajtást mértek ezek a kamerák, februárra 

már csak kevesebb, mint a felét, 22 ezret - ismertette. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Infostart, 2025. március 25.   

https://www.szabadeuropa.hu/a/rakosrendezo_fovaros_vetelar_budapesti_kozmuvek_vagyonkezelo_mav_karacsony_gergely/33358355.html
https://hang.hu/belfold/interju-walter-katalinnal-bkk-174204
https://infostart.hu/belfold/2025/03/25/karacsony-gergely-biztato-a-helyzet-a-budapesti-utakon
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  3.5 Vitézy Dávid 64 milliós klímakommunikációs szerződést 

tárt fel Karácsony Gergely aláírásával  

Vitézy Dávid egy leleplező felfedezést tett 

közzé a fővárosi klímaügynökségről: 

Karácsony Gergely saját kezűleg írt alá egy 

64 millió forintos kommunikációs 

szerződést a ciklus elején. A Podmaniczky 

Mozgalom frakcióvezetője szerint ez 

magyarázhatja, miért ragaszkodik annyira 

a főpolgármester az „érdemi tevékenység 

nélküli” hatfős céghez a közgyűlési 

kétharmad ellenében. Vitézy Dávid, a 

Podmaniczky Mozgalom frakcióvezetője 

egy újonnan napvilágra került szerződésre 

hivatkozva bírálta Karácsony Gergely 

főpolgármestert a klímaügynökség 

működtetésével összefüggésben. A 

dokumentum szerint a főpolgármester a 

ciklus első napjaiban saját kezűleg írt alá 

egy 64 millió forintos szerződést a 

klímaügynökség kommunikációjára. A 

frakcióvezető közösségi médiában 

megjelent bejegyzése szerint a megbízás 

„zömében sajtóközleményekre, hirdetésre 

és kommunikációra” vonatkozik, és a 

pénzügyi források a „már más gyanús szerződéseik miatt eleve közgyűlési vizsgálat alatt álló Budapest 

Branden folynak át”. Vitézy állítása szerint a Podmaniczky Mozgalom csupán azt javasolta, hogy „ne 

tartsanak fenn egy 6 fős önálló céget érdemi tevékenység nélkül”, hanem olvasszák be azt az 

„épületenergetikában jártas, a távfűtést is végző Budapesti Közművekbe”. Ezt a javaslatot a 

frakcióvezető elmondása szerint a közgyűlés kétharmados többséggel támogatta. Tovább a teljes 

cikkre 

Forrás: Index, 2025. március 28.     

  

Forrás: Vitézy Dávid/Facebook 

https://index.hu/belfold/2025/03/28/vitezy-david-facebook-leleplezes-klimaszerzodes-karacsony-gergely-fopolgarmseter/
https://index.hu/belfold/2025/03/28/vitezy-david-facebook-leleplezes-klimaszerzodes-karacsony-gergely-fopolgarmseter/
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4. Kiszámoló 
 

    

   

4.1 Stagnált a foglalkoztatottság  februárban 

A 2024. december–2025. februári időszakban a foglalkoztatottak átlagos létszáma a 15–74 évesek 

körében 4 millió 689 ezer fő volt. A foglalkoztatottak száma gyakorlatilag mindkét nemnél 

megegyezett2 az egy évvel korábban mért értékkel, a férfiak esetében 2 millió 487 ezer főt, míg a nők 

körében 2 millió 202 ezer főt tett ki. A hazai elsődleges munkaerőpiacon 4 millió 526 ezer fő 

dolgozott, míg a közfoglalkoztatottak létszáma 62 ezer, a külföldön dolgozóké pedig 101 ezer főt tett 

ki. A 15–64 évesek körében a foglalkoztatási arány 75,0% volt. Míg a férfiak foglalkoztatási rátája 

(78,7%) lényegében nem változott2, addig a nőké 0,5 százalékponttal, 71,3%-ra emelkedett. 

A 2024. december–2025. februári időszakban a 15–74 éves munkanélküliek létszáma 214 ezer fő volt, 

16 ezer fővel kevesebb, mint egy évvel korábban, míg a ráta értéke kismértékben, 4,4%-ra 

mérséklődött. A férfiak esetében a munkanélküliek száma 116 ezer, a nőknél 98 ezer főt tett ki, míg a 

munkanélküliségi ráta előbbi esetében 4,5, utóbbinál 4,2% volt. A ráta a férfiak körében 0,3, a nőknél 

0,4 százalékponttal elmaradt az egy évvel ezelőtt mért értéktől. A munkakeresés átlagos időtartama 

12,6 hónap volt. A munkanélküliek 41,5%-a 3 hónapnál rövidebb ideje keresett állást, miközben 

36,9%-uk már legalább egy éve nem talált munkát. A Nemzeti Foglalkoztatási Szolgálat 

adminisztratív adatai szerint (https://nfsz.munka.hu/) a nyilvántartott álláskeresők létszáma 2025. 

február végén 1,3%-kal, 232 ezer főre mérséklődött az egy évvel korábbihoz képest. Tovább a 

részletes adatokra 

https://nfsz.munka.hu/
https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/fem/fem2502.html
https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/fem/fem2502.html
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 Forrás: KSH, 2025. március 28.    

  

 4.2 Romlottak a cégek foglalkoztatási szándékai 

A GKI Gazdaságkutató Zrt. – az EU támogatásával végzett – felmérése szerint márciusban a 

fogyasztók és az üzleti világ kilátásai sem változtak érdemben februárhoz képest: a GKI konjunktúra 

index gyakorlatilag stagnált. A cégek foglalkoztatási szándékai enyhén romlottak az előző 

felméréshez képest, ugyanakkor az értékesítési árak várható alakulására vonatkozó összesített 

várakozás lényegesen csökkent. Az üzleti kilátások 2024-ben fokozatosan romlottak s januárban érték 

el mélypontjukat, majd februárban némi javulás történt. A GKI üzleti bizalmi indexe márciusban nem 

változott érdemben februárhoz képest. A stagnáló összkép mögött az ipari és építőipari bizalmi index 

2, illetve 3 pontos csökkenése, valamint a kereskedelmi és a szolgáltatói bizalmi index 2-2 pontos 

emelkedése húzódik meg. Aktuálisan az építőipar a legkevésbé és az üzleti szolgáltatások a leginkább 

derűlátó szektor. A foglalkoztatási indikátor, ami a vállalkozások összesített foglalkoztatási 

hajlandóságát jelzi, márciusban enyhén csökkent az egy hónappal korábbihoz képest. Mind a négy 

ágazatban kissé romlottak a szándékok az előző hónaphoz képest. A következő három hónapban a 

vállalkozások 9 százaléka készül a létszám bővítésére, míg 11 százaléka szűkítené azt. Tovább a teljes 

cikkre 

Forrás: Piac és Profit, 2025. március 27. 

4.3 Négyből három magyar szerint előnyünkre  vált az EU-tagság 

Az EU állampolgárainak és a magyar válaszadóknak egyaránt majdnem a háromnegyede (74 százalék) 

úgy gondolja, hogy hazájának előnyére vált az uniós tagság, derül ki az Európai Parlament (EP) 2025. 

téli Eurobarométer közvéleménykutatásából. Ez a valaha mért legmagasabb összeurópai arány az első, 

ezt a kérdést is tartalmazó 1983-as felmérés óta. Hazánkban az uniós tagság legnagyobb előnyének 

(42 százalék) a magyar embereknek nyújtott új munkalehetőségeket tartják. A felmérés azt is 

megállapította, hogy az összes megkérdezett 66, a magyar válaszadók 63 százaléka szerint az Európai 

Unió szerepének fontosabbá kell válnia az uniós polgárok globális válságokkal és biztonsági 

kockázatokkal szembeni védelmében. elterjedt. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Privátbankár, 2025. március 25. 

https://piacesprofit.hu/cikkek/gazdasag/romlottak-a-cegek-foglalkoztatasi-szandekai-.html?utm_source=rss&utm_medium=referral
https://piacesprofit.hu/cikkek/gazdasag/romlottak-a-cegek-foglalkoztatasi-szandekai-.html?utm_source=rss&utm_medium=referral
https://privatbankar.hu/cikkek/nemzetkozi/itt-az-uj-felmeres-negybol-harom-magyar-szerint-elonyunkre-valt-az-eu-tagsag.html?utm_source=rss&utm_medium=referral
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5. Szakszervezetek 

 

 

5.1 PDSZ: A kormány rendeletmódosítással akarja 

ellehetetleníteni a szakszervezetet 

Egy új kormányzati döntés ellehetetlenítené az egyik leghangosabb szakszervezetet. A PDSZ országos 

választmánya azt írta: a kormány által kedden közzétett, a szakszervezeti joggyakorlást korlátozó 

belügyminisztériumi rendelettervezet „egyetlen célt megfogalmazó rendelkezésből áll, nevezetesen, 

hogy ágazati szinten csak a legnagyobb taglétszámú szakszervezettel legyen köteles a kormány 

egyeztetni és konzultálni”. Hozzátették, hogy már a rendelet első mondata hamis: eszerint „e rendelet 

célja, hogy eleget tegyen az Európai Bizottsággal való megállapodásnak”. Szerintük azonban ezzel a 

rendelettel a kormány éppen az EU-nak tett vállalásával ellenkezőleg cselekszik. A testület kiemelte: 

az uniós dokumentumok szerint a kormány vállalta, hogy a legnagyobb szakszervezetekkel – így, 

többes számban – kell egyeztetnie. A vállalásban nem az szerepel, hogy az egyeztetésbe bevont 

szakszervezetek számát egyre kellene csökkenteni – írták. „Semmi sem indokolja, hogy egyáltalán 

létezzen reprezentativitási szabály, reprezentativitási küszöb a közoktatás területén bevezetett jogállási 

törvényben. A reprezentativitás a munka világában már jó ideje nem létezik. A munka törvénykönyve 

egyedül a kollektív szerződés kötésénél szabja meg feltételként, hogy a munkavállalók 10 százaléka 

legyen szakszervezeti tag, más tekintetben a szakszervezetek egyeztetési, konzultációs és 

véleményezési jogát nem szűkíti” – fogalmaztak. Tovább a teljes cikkre 

https://mfor.hu/cikkek/oktatas/nagyon-kiakadt-egy-szakszervezet-a-kormanyra-mar-a-rendelet-elso-mondata-hamis.html
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Forrás: Mfor, 2025. március 27. 

5.2 Demonstrált a Vasas Szakszervezet Pápán 

 „A kínai tulajdonú autóipari beszállító, a Yanfeng Kft. 

cégvezetője még tavaly decemberben kérte a Vasas 

Szakszervezeti Szövetség hozzájárulását ahhoz, hogy 

elbocsáthassa helyi szakszervezetünk vezetőjét, Zsédenyi 

Pétert. Mivel a felmondás indoklását nem 

tartottuk megalapozottnak, valamint a helyi szervezetünk 

működését is ellehetetlenítette volna kollégánk kirúgása, 

elutasítottuk a beleegyezést” – olvasható a Vasas 

Szakszervezeti Szövetség közleményében. A 

szakszervezet úgy fogalmazott, hogy „a pápai cég erre 

válaszul nem bíróságon támadta meg a döntésünket – 

ahogy az jogszerű lett volna –, hanem teljesen új indokkal, 

ezúttal a cég gazdasági nehézségeire hivatkozva közölt 

felmondást Péterrel. Ekkor már meg sem próbálta 

hozzájárulásunkat kérni, így véleményünk szerint 

egyértelműen jogellenes, ahogy a szakszervezeti titkártól 

meg akar szabadulni a cég”. Március 28-án 13 órakor 

testvérszakszervezeteinkkel közösen fogunk demonstrálni 

a pápai cég telephelye előtt, hogy megmutassuk, az 

egyikünket ért sérelmet úgy kezeljük, mint 

valamennyiünket ért sérelmet – közölte a szakszervezet. A 

Vasas – amellett, hogy tiltakozik –, bírósághoz is fordul, 

ahol kártérítést és kollégájuk visszahelyezését kéri. 

Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Index/Vasasok/Facebook, 2025. március 28. 

 

5.3 Nem hozott eredményt a reptéri sztrájk előtti munkaügyi vita  

Szerdán lezárult három ferihegyi szakszervezet (Légiközlekedési Egyesült Szakszervezet, Repülőtéri 

Dolgozók és Szolgáltatók Szakszervezete, Repülőteret Üzemeltető Dolgozók Szakszervezete) és a 

munkaadó hétnapos, sztrájktörvény szerint zajló kollektív munkaügyi vitája. A tárgyalásokat Francois 

Berisot, a cég tavaly kinevezett vezérigazgatója vezette. A szakszervezetek közös közleménye szerint 

a vita, amely során a hét nap alatt négyszer egyeztettek a munkáltató képviselőivel, nem vezetett 

eredményre. A szakszervezetek szerint a cég változatlanul megfelelőnek tartja „az egyoldalúan 

végrehajtott” négy százalékos alapbéremelést, de „semmilyen meggyőző, akceptálható érvet nem 

mutatott fel arra vonatkozóan, hogy ezt akár a kollektív munkaügyi vitával érintett vállalatok helyzete, 

akár más makrogazdasági tényező alátámasztaná”. A munkavállalói érdekképviseletek szerint ez a 

béremelés elégtelen mértékű, ami ahhoz vezethet, hogy „a jelenlegi helyzet szerint csökkenhetnek a 

reáljövedelmek, különösen az alacsonyabb alapbérrel rendelkező munkavállalók esetében”. A 

szakszervezetek a közleményt azzal zárják, hogy következő napokban hoznak döntést a további 

Forrás: Facebook/Vasasok 

https://vasasok.hu/images/cikkek/Yanfeng-Vasas.pdf
https://index.hu/belfold/2025/03/27/vasas-szakszervezeti-szovetseg-papa-autoipar-yanfeng/?token=465bd48c569ddb667080ebd014caf17a
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lépésekről, „ugyanakkor bízunk benne, hogy az egyszerű és józan megfontolások alapján akár a 

»huszonnegyedik órában« változik a munkáltató eddigi csökönyös álláspontja”. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: 444.hu, 2025. március 26. 

5.4 Kormányzati utasításra bojkottálják a főispánok az MKKSZ 

által kezdeményezett sztrájktárgyalásokat 

Kormányzati utasításra bojkottálják a főispánok a Magyar Közalkalmazottak, Köztisztviselők és 

Közszolgálati dolgozók Szakszervezetének (MKKSZ) munkahelyi szervei által szabályosan 

kezdeményezett sztrájktárgyalásokat. A jogellenesség megállapítása érdekében az érdekképviselet 

perre megy – írják közleményükben. A kormánytisztviselők-, és az önkormányzati köztisztviselők 

folyamatosan romló bérhelyzetének javítása-, a kereseti helyzet garanciáinak, kiszámíthatóságának 

megteremtése érdekében az MKKSZ több, mint egy év óta minden lehetséges módon kezdeményezett 

bértárgyalást a kormánnyal. A törvényben rögzített közigazgatási érdekegyeztetés nem működik, a 

kormány nem tárgyal – figyelmeztetnek az érdekképviselettől. Mint korábban bejelentették, az 

elnökség úgy döntött, sztrájkot hirdet április 23-ra. Az előírások szerint a szakszervezet képviseleti 

körébe tartozó munkahelyeken – ez lehet járási kormányablak, kormányhivatal vagy egyéb – a 

dolgozók több mint 50 százalékának támogatnia kell a sztrájkkezdeményezést, máskülönben a 

munkabeszüntetés nem törvényes. Közleményükben azt írták: A dolgozók borzasztó anyagi 

helyzetben vannak, béremelést akarnak. Ez csak tárgyalásos úton lehetséges. A tárgyalásokat 

negligáló kormányzati magatartás provokálta ki a helyi sztrájk kezdeményezéseket, amelynek 

kizárólagos célja a bértárgyalás, az életpályaszabályok megváltoztatása. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: 24.hu, 2025. március 27. 

5.5 MASZSZ: a nyugdíjak valójában be vannak fagyasztva 

 A tegnapi Kormányinfón hangzott el, hogy az inflációs prognózis 

megemelése miatt a nyugdíjasok kiegészítő nyugdíjemelésre 

számíthatnak, méghozzá átlagosan 39 600 forintra, azaz 1,3 

százalékos emelést kapnak. Juhász László, a MASZSZ nyugdíjas 

tagozatának elnöke az ATV-nek arról beszélt, hogy a nyugdíjak 

vásárlóértékenk megőrzése, amiről a kormány beszél, valójában „azt 

jelenti, hogy a nyugdíjak be vannak fagyasztva”. A szervezet elnöke 

szerint súlyos hiba, hogy a nyugdíjasok ki vannak zárva a gazdasági fejlődésből. Az árrésstoppal 

kapcsolatban a következőt is hozzátette: „Működik, úgy néz ki, de azért az látszik, hogy – főleg a 

nagyobb üzletek – ezt szétterítik más termékekre”. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Mfor/ATV, 2025. március 28. 

  

https://444.hu/2025/03/26/eredmenytelenul-zarult-a-repteri-sztrajk-elotti-munkaugyi-vita?utm_source=rss_feed&utm_medium=rss&utm_campaign=rss_syndication
https://24.hu/fn/gazdasag/2025/03/27/mkksz-sztrajk-kormanytisztviselo-koztisztviselo-szakszervezet-targyalas-kormanyablak-kormanyhivatal-foispan/
https://mfor.hu/cikkek/makro/valojaban-rossz-hirt-kaptak-gulyas-gergelytol-a-nyugdijasok.html
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6. Munka, család, adó 
 

 

6.1 Korábban leépített, most orosz és ukrán munkavállalókat 

toboroz az iváncsai akkugyár 

A szakszervezet egyelőre csak előzetes információkkal rendelkezik a toborzásról a cég részéről. Ha 

bejött most egy nagyobb megrendelés, akkor szükség van a munkaerőre – mondta a Szabad Európának 

a Telex hírére reagálva a Magyar Vegyipari, Energiaipari és Rokon Szakmákban Dolgozók 

Szakszervezeti Szövetségének (VDSZ) alelnöke. A dél-koreai SK akkugyártó komáromi és iváncsai 

gyárából is küldtek el tavaly dolgozókat. Első körben a kölcsönzött munkaerőt építették le, mert 

elmaradtak a megrendelések, majd pedig – a szakszervezet információi szerint – mintegy ötszáz 

magyart. A többség közös megegyezéssel távozott, de voltak elbocsátások is – erősítette meg a lapnak 

Kovács László, a VDSZ alelnöke. Arra a kérdésre, hogy miért elsősorban orosz és ukrán 

munkavállalókat toborozhatnak most, azt mondta: vélhetően egy olyan munkaközvetítő irodával 

tudott kedvező feltételekben megállapodni a cég, amely ezekről a területekről közvetít. Kovács László 

arról is beszélt, hogy nagyon nagy a turbulencia az ágazatban. Ha hirtelen nagyobb megrendelések 

futnak be, visszahívhatják azokat a dolgozókat, akiket korábban elküldtek, de ugyanilyen gyorsan 

változhat a helyzet. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Szabad Európa, 2025. március 27.  

6.2 A dolgozók harmada fél éven belül felmond 

https://piacesprofit.hu/cikkek/gazdasag/felforgathatja-a-munkaeropiacot-az-orban-kormany-huzasa-.html?utm_source=rss&utm_medium=referral
https://piacesprofit.hu/cikkek/gazdasag/felforgathatja-a-munkaeropiacot-az-orban-kormany-huzasa-.html?utm_source=rss&utm_medium=referral
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Fizikai munkaerő-kölcsönzés esetén az első hat hónapban akár 35 százalékos a kilépők aránya. A 

legnagyobb fluktuáció a betanított munkakörökben volt tapasztalható, ahol a munkavállalók akár 

néhány hét után is továbbállnak – derült ki a WHC Csoport 2024-es régiós adataiból.  

Magyarország egyik vezető HR-szolgáltatója, a WHC megvizsgálta a nagyobb régiók, köztük 

Debrecen, Győr, Pécs és Szeged környékét a fizikai munkaerő-kölcsönzés és -közvetítés 

szempontjából. A WHC saját adatai alapján a legkeresettebb szakmák között Debrecenben a 

villanyszerelő, gyártásközi technikus, épületgépész és tapasztalt gépkezelő szerepelt, míg Győrben 

nagy kereslet mutatkozott a gépkezelők, karbantartók és raktárosok iránt. Eközben Pécsen és 

Szegeden elsősorban betanított fizikai munkatársakat, gépmestereket és anyagmozgatókat kerestek 

2024-ben. „Az adatok alapján elmondható, hogy a műszaki és mérnöki szakmák esetében a 

munkaerőhiány továbbra is kihívást jelent a partnereink számára. Az EHS (munkavédelmi), 

villamosmérnöki és karbantartási szakmákban növekedtek leginkább a bérek, mivel ezeknek a 

pozícióknak az újra betöltése ütközik a legjelentősebb nehézségekbe. Tovább a teljes cikkre 

 Forrás: Profitline, 2025.  március 28.  

6.3 Ötven cég itthon, ahol érdemes do lgozni 

A wherewework.hu (korábban Munkahelyeink.hu) karrierplatform közzétette munkáltatói 

katalógusának 2025-ös különkiadását, amely a munkavállalói szempontból legvonzóbb 50 magyar 

vállalat rangsorát tartalmazza. A TOP 50 legjobb munkáltató, ahol érdemes dolgozni 2025-ben 

katalógus azokat a munkáltatókat kívánja elismerni, amelyek valódi és hiteles erőfeszítéseket tesznek 

a munkavállalóik elégedettségének növeléséért.   Az idén először megjelenő kiadvány célja, hogy 

részletes információt nyújtson a munkavállalóknak a munkahelyek kiválasztásához, valamint 

visszajelzést biztosítson a munkáltatóknak a munkáltatói márkaépítésük eredményességéről. A 

rangsor egy átlátható és megbízható módszertant követ, amely kizárólag valódi munkavállalói 

visszajelzésekre épül, így maximálisan hiteles képet nyújt a különböző iparágak vállalatairól.   Tovább 

a teljes cikkre 

Forrás: Piac és Profit, 2025. március 26.  

 

 

A kiadvány kizárólag a HVDSZ 2000 Szakszervezet részére készült. Bármely más, 

harmadik személy általi többszörözéshez, terjesztéshez, vagy egyéb, 

engedélyköteles felhasználáshoz a szerző előzetes hozzájárulása szükséges. Képek 

forrása a fejezetcímeknél: Facebook/FKF/Karácsony Gergely/Kézmű/Magyar 

Szakszervezeti Szövetség/ Unsplash, 

Készítette: ©Kis Judit, Hírmonitor, 2025.03.28. 

https://profitline.hu/sokk-a-munkaeropiacon-a-dolgozok-harmada-fel-even-belul-felmond-472621
https://profitline.hu/sokk-a-munkaeropiacon-a-dolgozok-harmada-fel-even-belul-felmond-472621
https://www.wherewework.hu/hu/katalogus-top-50-legjobb-munkaado-2025-ben
https://piacesprofit.hu/cikkek/gazdasag/50-ceg-magyarorszagon-ahol-erdemes-dolgozni-2025-ben.html?utm_source=rss&utm_medium=referral
https://piacesprofit.hu/cikkek/gazdasag/50-ceg-magyarorszagon-ahol-erdemes-dolgozni-2025-ben.html?utm_source=rss&utm_medium=referral

